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1. Schválení programu schůze a ověřovatelů zápisu  

Starosta přivítal zastupitele na zasedání zastupitelstva a před-
nesl program ke schválení. Dále navrhl ověřovatele zápisu – 
pana Josefa Tykvu a pana Ros#slava Krále. K programu 
i ověřovatelům zápisu nebyly podány připomínky. 

Usnesení č. 18/2024 

Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program zasedání a 
ověřovatele zápisu pana Josefa Tykvu a pana Ros#slava Krále. 

(7:0:0)  

Přednostně projednávané body 

3.3 Žádost o převod pozemků, P.Derunov a H.Stejskalová 

Zastupitelstvo obce opětovně projednalo žádost P.Derunov 
a H.Stejskalové, která byla již projednávána. Jedná se 
o v minulos# schválený prodej pozemku a smlouvu o smlouvě 
budoucí kupní, uzavřenou v roce 2020 mezi obcí, p. Stejskalo-
vou a p. Derunov na prodej pozemků p.č. 5254 a 5236 v k.ú. 
Velká Morava. Podmínky prodeje byly, že se po uzavření kupní 
smlouvy prodávané pozemky sloučí s pozemkem sousedním, 
který je v jejich vlastnictví. Z důvodu, že je tento jejich pozemek 
za9žen zástavním právem, nelze prodávané pozemky s jejich 
pozemkem sloučit (resp. nelze takto vložit do katastru nemovi-
tos9). Bylo navrhnuto řešení, které se mělo prověřit a to, že by 
obec souhlasila s případnou zástavou pozemků ve vlastnictví 
obce p.p.č. 5254 a 5236 v k.ú. Velká Morava ve prospěch ban-
ky, která má zástavní právo na pozemek 5235 v k.ú. Velká Mo-
rava, a to do doby prodeje těchto pozemků p. Stejskalové a p. 
Derunov. Nyní se bohužel ukázalo, že toto také není řešení, 
že s 9mto banka nesouhlasila, což bylo doloženo dopisem 
z banky. P. Stejskalová přednesla svůj návrh na řešení této situ-
ace a to, že obec převede dané pozemky do vlastnictví 
P.Derunov a H.Stejskalové s podmínkou, že pokud obec převe-
de pozemky do osobního vlastnictví navrhovatelek, podepíšou 
čestné prohlášení, že v nejbližší možné době tyto pozemky 
sloučí s jejich p.p.č. 5235. Dále p. Stejskalová uvedla, že aby 
obec měla jistotu, že tak učiní, jsou navrhovatelky ochotny se 
zavázat, že pokud nedodrží podmínku sloučení v nejbližším 
možném termínu, vrá9 obci pozemky v ceně, za kterou byly 
odkoupeny. 

Usnesení č. 19/2024  

Zastupitelstvo obce souhlasí s prodejem pozemků ve vlastnictví 
obce p.p.č. 5254 a 5236 v k.ú. Velká Morava do vlastnictví 
P.Derunov a H.Stejskalové bez podmínky sloučení s okolními 
pozemky s 9m, že se nabyvatelky zavazují, že budou pozemky 
p.p.č. 5254 a 5236 v k.ú. Velká Morava sloučeny s pozemkem 
5235 v k.ú. Velká Morava do jednoho celku, a to v nejbližším 
možném termínu. Pokud nedodrží podmínku sloučení v nejbliž-
ším možném termínu, vrá9 obci pozemky v ceně, za kterou byly 
odkoupeny. 

(7:0:0) 

3.2 Na žádost manž. Stránských opětovné projednání jejich 
žádos) na pronájem čás) pozemku p.p.č.535/4 v k.ú. Dolní 
Morava 

Zastupitelstvo obce opětovně projednalo žádost manž. Strán-
ských o pronájem čás# pozemku p.p.č. 535/4 v k.ú. Dolní Mora-
va. Pan Stránský uvedl důvody, proč má o uvedenou část po-
zemku zájem. Uvádí, že je potřeba mít před vchodem do svého 
domu volný průchod a nyní hlavně v zimním období je stále 
místo před vchodem obsazeno osobním automobilem souseda.  

Dále uvedl, že se sousedem není žádná komunikace. Zastupi-
telé  navrhovali dopravní značení do místa před vchod 
do domu.  

Usnesení č. 20/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr čás# pozemku p.p.č. 
535/4 v k.ú. Dolní Morava o výměře 34 m2 žadatelům manž. 
Stránským za podmínky užívání – odstavená vozidla nesmí 
překážet ve vjezdu autobusům do autobusové zastávky, udr-
žování čistoty a pořádku v blízkém okolí a bude zachován 
volný průchod do přilehlého domu č.p. 52 v k.ú. Dolní Mora-
va. Pronájem bude sjednán na dobu neurčitou, s výpovědní 
lhůtou 3 měsíce, za cenu 100 Kč/rok. 

(6:0:1 zdržel se p. Tykva) 

2. Výstavba v obci 

2.1 Žádost o souhlas s vydáním územního souhlasu na stav-
bu „UO, Velká Morava, par. č. 5401, kNN, IV-12-2027146“ 

Zastupitelstvo obce opětovně projednalo žádost o uzavření 
smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
na stavbu „UO – Velká Morava, par. č. 5401, kNN“ Jedná se 
o navržené vedení kabelu nízkého napě9 těsně okolo obcho-
du. Pan Novák k tomuto na minulém zasedání navrhl vedení 
podél místní komunikace p.p.č. 5372, kvůli budoucímu mož-
nému rozšíření stavby či vedení inženýrských sí9 okolo ob-
chodu. Zastupitelstvo obce souhlasilo s uzavřením smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene na stavbu 
„UO – Velká Morava, par. č. 5401, kNN“, za předpokladu 
posunu9 předloženého vedení kabelu nízkého napě9 podél 
místní komunikace p.p.č. 5372. Nyní bylo předloženo nové 
vedení, které bylo zastupiteli schválilo a požadují v trase 
místní komunikace přílož pro budoucí veřejné osvětlení. 

Usnesení č. 21/2024  

Zastupitelstvo obce nemá připomínek k nově předložené 
dokumentaci a souhlasí se smlouvu o budoucí smlouvě o 
zřízení věcného břemene na stavbu „UO – Velká Morava, 
par. č. 5401, kNN“. Zastupitelstvo obce požaduje v místě 
výkopu přiložení kabelu pro veřejné osvětlení. 

(7:0:0) 

2.2 Žádost o vyjádření k ÚŘ na stavbu „UO, Hor. Morava, 
par. č. 2007/3, prel NN“, Montprojekt, a.s. 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o vyjádření k územní-
mu řízení na stavbu „UO, Hor. Morava, par. č. 2007/3, prel 
NN“, firmou Montprojekt, a.s. Jedná se o přeložení venkov-
ního vedení nn provedené z holých vodičů, za nové kabelové 
vedení nn ve vrchní čás# Horní Moravy. Stavba přeložky bu-
de zahrnovat demontáž venkovního vedení nn. 

Usnesení č. 22/2024  

Zastupitelstvo obce nemá připomínek k předložené doku-
mentaci stavby „UO, Hor. Morava, par. č. 2007/3, prel NN“, 
Montprojekt, a.s. 

(7:0:0) 

2.3 Projednání změnových listů č. 5, 7 a 8 k výstavbě kanali-
zace 

Zastupitelstvo obce projednalo změnové listy č. 5 (trasa v a 
podél hlavní komunikace kolem krčmy, přes most až 
k rozces9 Novákovi a bývalý úřad č.p. 100), 7 (vrchní část 
obce trasa u penzionu Terezka) a 8 (spodní část obce) 
k výstavbě kanalizace. Diskutoval se hlavně změnový list č. 8 
- méněnáklady a vícenáklady při plánovaných pokračovacích  

Výpis ze zasedání zastupitelstva konaného dne 18. 3. 2024 březen 



pracích. Vícenáklady jsou z důvodu rozšíření přípojek (výše 
vícenákladů 1 700 000 Kč) což pan Novák namítal, že nevidí 
důvod vícenákladů v takovéto výši, když navýšení počtu přípo-
jek je v řádů pár míst, nebo změnou vedení přípojek o pár me-
trů. Bylo řečeno, že bude vhodné se sejít s projektantkou, která 
tento změnový list zastupitelům vysvětlí. 

Usnesení č. 23/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje změnové listy č. 5 a 7 k výstavbě 
kanalizace a ČOV.  

(7:0:0) 

3. Nakládání s nemovitostmi 

3.1 Hala na obecní techniku – možnos) řešení 

Zastupitelstvo obce projednalo pořízení a umístění haly 
na obecní techniku. Starosta informoval zastupitele, že hala, 
která měla být umístěna za bývalým úřadem čp. 100, zde být 
umístěna nemůže z důvodu nesouladu s územním plánem. 
Dále starosta předložil grafický náhled haly. Místostarosta uve-
dl, že je stále možnost umístění této haly k obecnímu úřadu. 
Pan Novák měl dotaz, který směřoval k terénním úpravám, 
které proběhly za domem čp. 100. Úpravy proběhly kvůli mož-
nému umístění haly na obecní techniku a momentálně zde hala 
nemůže stát, tak co se v tomto místě bude dál provádět. 
Na tento dotaz reagoval místostarosta, že na tomto místě byl 
dlouhodobě nepořádek, a bylo zapotřebí zde uklidit a vytvořit 
proza9mní místo pro odpadové nádoby a uskladnění obecní 
techniky a dále pak, že 9mto místem povede kanalizace. Proto 
také došlo ke skácení stromů na hranici pozemku a ke skácení 
stromů za domem čp.100 z důvodu přístavby přístřešku 
na odpadové nádoby. Pan Novák na toto namítal, že odpadové 
nádoby měly zůstat v místě nad obecním úřadem a dále pak, 
že kácení stromů kvůli odpadovým nádobám u čp. 100 se mělo 
nejprve projednat na zastupitelstvu. Pan Míka na toto reago-
val, že stromy se skácely hlavně kvůli garáži, ve které stojí 
obecní rolba a pokud by na tuto garáž strom spadl, vznikla by 
škoda, kterou obci nikdo nezapla9. Dále pak z důvodu bezpeč-
nos# a pořádku u domu. Pan Novák dodal, že v minulos# chtěl 
sám stromy pokácet a pan místostarosta, který zde tenkrát 
bydlel s 9mto nesouhlasil a dále že tedy alespoň předpokládá 
nové vysazení stromků, načež reagoval místostarosta, že ná-
hradní výsadba je v plánu. Pan Novák se tedy opět tázal 
na plány za 9mto domem, když tam tedy nemůže hala stát, co 
zde dál bude. Místostarosta uvedl, že zde probíhá rovnání teré-
nu a úklid a poté proběhne náhradní výsadba. Dále pak p. No-
vák uvedl, že místo pro odpadní nádoby bylo plánováno u 
hasičské zbrojnice, kde jsou nyní pracovníci kanalizace, že jsou 
k tomuto již i plány. Diskutovalo se o tom, že zde na tomto 
místě je hranice stoleté vody, a že by musela být výstavba o 
tuto výšku zvednuta. Dále se diskutovalo o tomto místě a o 
nepořádku, který zapříčinila stavební firma, dočasně užívající 
tento pozemek v souvislos# s výstavbou kanalizace. P. Vrzal 
ještě uvedl, že nesouhlasí s žádnou dočasnou stavbou na 
uskladnění obecní techniky a že by se měla udělat stavba po-
řádná na místě u hasičské zbrojnice tak, jak bylo naplánováno 
původně v jejich koncepci rozvoje. Že technika ještě rok dva 
venku vydrží, než se vybuduje stálé zázemí pro obecní techni-
ku. P. Míka na toto reagoval, že se neustále něco jen plánuje a 
plánovalo, ale za9m se nic nevybudovalo, a to ani v letech mi-
nulých a že je potřeba tyto věci řešit hned, to znamená, že se 
pořídí hala, kde bude za9m technika schovaná, kde by byla i 
možnost oprav a údržby strojů i v zimních měsících.  

Po delší diskuzi vzalo zastupitelstvo uvedené informace na 
vědomí a bude se 9mto po dalším zjišťování možnos9 dále 
zabývat na dalších zasedáních zastupitelstva. 

3.4 Návrh na směnu pozemků, Šebestovi, část p.p.č. 5476 a 
5505, vše v k.ú. Velká Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo návrh na směnu pozemků 
čás9 p.p.č. 5476 a 5505, vše v k.ú. Velká Morava, navrhovate-
lů Šebestových. Jedná se o pozemky – ostatní plocha, ostatní 
komunikace v místě pod Apartmány Na Výsluní, kde navrho-
vatelé žádají o směnu z důvodu těsné blízkos# své chalupy 
s obecním pozemkem, kde je předpoklad vybudování místní 
komunikace. Na západní straně tohoto pozemku (napro#) 
navazuje pozemek žadatelů p. č. 5505, na kterém se nachází 
rovinatý koridor pro možné vedení této budoucí komunikace. 
Navrhují tedy směnu o výměře 366 m2 tak, aby byla komuni-
kace „posunuta“ dle předloženého návrhu. P. Král připomín-
koval, že by zde kolidoval výjezd ze spodní strany pozemku 
pod domem Apartmány Na Výsluní a doporučil upravit tento 
návrh tak, aby byla směna pro všechny okolní majitelé po-
zemku schůdná. Tuto připomínku vzalo zastupitelstvo na vě-
domí a pověřují starostu jednáním se Šebestovými.  

3.5 Žádost o pronájem čás) p.p.č. 5018/3 v k.ú. Velká Mora-
va vlastníky okolních pozemků 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o pronájem čás# p.p.č. 
5018/3 v k.ú. Velká Morava. Jedná se o část obecního pozem-
ku ve spodní čás# obce v nové zástavbě po p. Temiakové. 
Žadatelé řeší místo pro přístřešek pro 2-3 kontejnery na od-
pad. Navrhované umístění kontejnerů na obecním pozemku 
se žadatelům jeví z jejich pohledu jako nejprak#čtější řešení 
kvůli svozu odpadu, kde popeláři pouze zacouvají. Zastupitelé 
s navrhovaným řešením nesouhlasili a doporučili žadatelům 
umís#t odpadové nádoby na jejich pozemek, který je 
v bezprostředním sousedství. Kromě toho bylo řečeno, že 
požadovaná část pozemku je využívána například v zimních 
měsících jako místo pro vyhrnutý sníh. Zastupitelstvo obce 
vzalo uvedenou žádost na vědomí a pověřují starostu jedná-
ním se žadateli. 

4. Finanční záležitos# 

4.1 Projednání návrhu rozpočtu obce na rok 2024 

Zastupitelstvo obce projednalo návrh rozpočtu obce na rok 
2024. Místostarosta předložil návrh rozpočtu, který byl vyvě-
šen na úřední desce a dále předložil návrh rozpočtu od p. No-
váka. Zastupitelé po delší diskuzi a různých úpravách rozpočtu 
přistoupili k hlasování. 

Usnesení č. 24/2024 

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet obce Dolní Morava na 
rok 2024 v následující podobě: Celková výše příjmů činí 111 
765 360,00 Kč, výše výdajů činí 137 302 190,00 Kč a financo-
vání ve výši 25 536 830,00 Kč.  

(7:0:0) 

 

Viz předložený rozpočet na další straně; 
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Celkem:                 111 765 360,00 Kč    137 302 190,00 Kč    25 536 830,00 Kč 

4.2 Schválení smlouvy o poskytnuF dotace z rozpočtu PK na 
pořízení techniky a vybavení pro jednotku SDH 

Zastupitelstvo obce projednalo Smlouvu o poskytnu9 dotace z 
rozpočtu Pardubického kraje na pořízení techniky a vybavení 
pro jednotku SDH. Jedná se o účelovou dotaci na pořízení radi-
ostanic a příslušenství, zásahových oděvů a zásahových rukavic, 
kdy je Pardubickým krajem poskytováno finanční plnění ve výši 
70% skutečných celkových nákladů, maximálně však 16 500 Kč. 

Usnesení č. 25/2024 

Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskytnu9 dotace z 
rozpočtu Pardubického kraje na pořízení techniky a vybavení 
pro jednotku SDH ve výši 16 500 Kč. 

(7:0:0) 

 

5. Ostatní 

5.1 Pořízení komunálního vozidla 

P. Novák informoval zastupitele o zjištěných možnostech 
pořízení „obecní mul#káry“. Uvedl, že bude v blízké době 
vyhlášena dotační výzva na pořízení komunální techniky, na 
což moc dotačních výzev nebývá a byla by škoda ji nevyužít. 
Dále uvedl, že dotace má být ve výši 70 %. Již na minulých 
zasedáních byl pověřen poptávkou u několika dodavatelů p. 
Adamec, který oslovil společně s p. Novákem tři firmy, které 
pro obec vytvořily nabídku. Nabídka nové mul#káry od spo-
lečnos# Mul#car ze Solnice za 4,2 mil. Kč s DPH, Bocdor 
z Vysokého Mýta za 2,4 mil. Kč s DPH a společnos# BoneV 
z Ostravy za 3,3 mil. s DPH.  

březen 



Místostarosta k tomuto uvedl, že nechápe důvod pořízení další-
ho stroje jen z toho důvodu, že je na nákup dotace a dále řekl, 
že i když je dotace vysoká, že obec by stejně přes 800 #s. Kč za-
pla#la ze svého. Dále pak, že se může raději dát na opravu Ga-
tor. P. Míka k tomuto uvedl, že obec již vlastní dostatek vozidel a 
lepší než mul#káru by bylo pořídit bagr, který bude dle něj uži-
tečnější a do budoucna bude určitě pro obec více potřeba a vyu-
žitelný, např. na budoucí přípojky ke kanalizaci pro občany, a 
hlavně celoročně na rozdíl od mul#káry. Rozvedla se delší disku-
se ohledně stávající obecní techniky a toho, jakým způsobem se 
využívá, co je dále potřeba za novou techniku a jestli vůbec. Za-
stupitelé se nakonec shodli na pořízení pásového bagru, a řešili, 
zdali využít dotaci, či pořídit bez dotace například na leasing. 
Zastupitelstvo pověřilo p. Nováka poptáním možnos9 pořízení 

pásového bagru jako komunálního vozidla na dotaci, či poří-
zení bez dotace. 

5.2 Návrh pana Ludovíta Tótha na pořízení změny územní-
ho plánu, dotčené pozemky p.p.č. 2091/1 a 2084 v k.ú. Dol-
ní Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo návrh na pořízení změny 
územního plánu na pozemky na Větrném vrchu podél sjez-
dové tra# a pod ní. Pozemky p. Tóth navrhuje změnit na 
využi9 občanského vybavení (vyjma TV a sportu). Bylo uve-
deno, že není potřeba měnit územní plán, že by se měl navr-
hovatel obrá#t na katastrální či státní pozemkový úřad pro 
požadovanou změnu využi9. Zastupitelstvo obce pověřilo 
starostu vyrozuměním žadatele. 

Spolek AUDIOHELP z.s. Plzeň, středisko Ús9 nad Orlicí, ve spolupráci s městem Králíky organizuje v Králíkách 

PORADNU PRO NEDOSLÝCHAVÉ dne 15. 5. 2024. 2023 /STŘEDA/ od 8:00 hod. do 12:00 hod. 

V rámci poradny pracovník spolku poskytuje sociální služby sociálního poradenství a sociální rehabilitace. 

O zprostředkování služby v domácnostech je vhodné požádat v předs#hu na telefonních číslech 

777 882 337 nebo 465 526 911. Informace na emailu : audiohelpuo@seznam.cz,  facebook:Audiohelp z.s. 

Poradna se uskuteční v budově Městského úřadu Králíky, ul. Karla Čapka 316, v přízemí 

ROZPIS POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY ZUBNÍCH LÉKAŘŮ o víkendech a svátcích v čase 8:00-11:00 

TERMÍN   JMÉNO ADRESA TELEFON 

13.-14.4.2024 MDDr. Pavlová Simona Žamberk, nám. Gen. Knopa 837 739 374 555 

20.-21.4.2024 MUDr. Šrámek  Petr Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

27.-28.4.2024 MUDr. Vacková  Jana Lanškroun, Hradební 227 739 374 787 

1.5.2024 MUDr. Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 739 374 555 

4.-5.5.2024 MUDr. Vebrová  Zdeňka Žamberk, Raisova 814 465 322 897 

8.5.2024 MUDr. Vlasatá Lenka Jablonné n/d Orlicí, Na Dílech 622 605 598 958 

11.-12.5.2024 MUDr. Appl  Mar#n Dolní Čermná 222 465 324 829 

18.-19.5.2024 MUDr. Beranová  Renata Jablonné n/d Orlicí, U koupaliště 149 465 676 822 

25.-26.5.2024 MUDr. Bílý  Aleš Lanškroun, Pivovarské nám. 561 465 621 551 

POZOR případné změny jsou k dispozici na Poliklinice Žamberk tel.: 465 676 811 a internetové adrese 
www.pardubickykraj.cz, v sekci: Krajský úřad/Odbor zdravotnictví/Zajištění pohotovostních služeb. 
Pokud máte problém po 11. hodině, tak v nemocnici v Pardubicích či Hradci Králové funguje nepřetržitá služba na stoma-
tologických odděleních. 

KADLENDÁŘ AKCÍ 

15. dubna Svoz kovového odpadu -  U HLAVNÍ KOMUNIKACE    -  V  ulicích u místní komunikace 

22. dubna Zasedání zastupitelstva obce  Sál Obecního úřadu 

16. dubna Svoz velkoobjemového odpadu -  U HLAVNÍ KOMUNIKACE    
V  ulicích u  místní  
komunikace 

19. dubna Odstávka elektriky – viz úřední deska obce ve vrchní čás) obce 

20. dubna Vítání občánků Sál Obecního úřadu 
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Upozornění 
Od pondělí 15. 4. bude uzavřen průjezd ulicí ve spodní čás# obce směrem od Nováků k servisu p. Dolečka z důvodu výstavby 
kanalizace. Do ulice bude možný vjezd z druhé strany a to sjezdem z hlavní komunikace kolem Kholů a servisu p. Dolečka.  
Doba uzavírky bude cca 14 dní. Děkujeme za pochopení. 



DĚTSKÝ KARNEVAL 
V sobotu 2. března pořádalo SDH Dolní Morava dětský karneval na sále obecního úřadu. Hasiči a hasičky připravili zázemí 

v podobě občerstvení, o zábavu dě9 se pak postaraly animátorky z Resortu Dolní Morava. Dě# přicházely postupně, a nakonec 

se jich sešlo okolo 25, což už byl pěkný základ pro dobrou zábavu. První část odpoledne se nesla v duchu úkolů, které dě# mu-

sely plnit, aby si vysloužily odměnu. Tu si nakonec mohly vybrat ze spousty dárků, které se pořídily za finanční podpory Obce 

Dolní Morava a Honebního společenstva Dolní Morava. Kdo měl úkoly splněné nezahálel, mohl si pochutnat na palačinkách, 

párku v rohlíku či dalších dobrotách rozprostřených na stolech nebo si od animátorek mohl nechat namalovat obličej či vytvořit 

slušivé tetování, což se setkalo s velkým zájmem. V druhé čás# odpoledne proběhly taneční cvičení s animátorkami, po kterých 

následovala volná zábava, kterou si dozajisté všichni užili. Během ní postupně začali dě# s rodiči odcházet, # nejvytrvalejší však 

zůstali až do podvečerních hodin. Všichni si celý den užili, a to jak dě#, rodiče, tak i hasiči s hasičkami. 
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Novinka v péči o zrak v Hradci Králové. Hradecké oční sanatorium uvádí nejmodernější technologii pro laserovou 
operaci očí 
 
Hradec Králové – Hradecké oční sanatorium (HOS) začíná s novou érou refrakčních operací. Nově provádí laserové 
operace očí k odstranění dioptrií s využi9m nejmodernější technologie na světě. 
 
Laser se vyznačuje vysokou efek#vitou a zároveň nebývalou šetrnos9. Pomocí tzv. 7D eye tracking systému umožňu-
je přesné sledování a předvídání pohybů oka během zákroku a pracuje v současné době s nejvýkonnějším laserovým 
paprskem. To vše zaručuje bezprecedentní úroveň rychlos#, přesnos# a bezpečnos# zákroku, přizpůsobené individu-
álním potřebám pacientů. Je ideální volbou zejména pro generaci ve věku 18 až 40 let. 
 
 "Jde o naprostou špičku mezi refrakčními lasery. Odstranění jedné dioptrie trvá 1,3 sekundy a celý zákrok probíhá 
zcela bezkontaktně. Díky unikátní technologii je laser bezkonkurenčně přesný a bezpečný." říká MUDr. Věra Veliká, 
Ph.D. 
 
"V sanatoriu se o zrak našich pacientů staráme bezmála 30 let. Mnohé z nich známe od dětství a chodí k nám celé 
rodiny. Zakládáme si na rodinném přístupu. Laserovou korekturu dioptrických vad očí jsme jim ale doposud nebyli 
schopni nabídnout a zabezpečit. Jsem rád, že nyní svou péči rozšiřujeme a můžeme ji nabídnout i v této oblas# oční-
ho lékařství. Navíc v té nejvyšší kvalitě nejen z hlediska technologií, ale také personálu a operačního týmu, který se 
podobným operacím věnuje přes 13 let. Tím, že jsme stanovili cenu 15 #síc korun za jedno oko, chceme tak navíc 
otevřít dveře k této pokročilé péči širšímu spektru klientů." vysvětlil prim. MUDr. Daniel Horecký. 
 
"Nejmodernější laser má-
te za rohem" 
Díky profesionálnímu tý-
mu a nejmodernější lase-
rové technologii poskytu-
je Hradecké oční sanatori-
um vrchol v současné la-
serové refrakční chirurgii 
nejen pro východočeský 
region. 
 
Pro další informace a mož-
nost přihlášení navš#vte 
www.pristebezbryli.cz nebo 
www.ocni-sanatorium.cz, 
kde zjis9te další informace. 
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Hyper Sudoku 3D - 
Výsledek v dalším zpravodaji ;-)  
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Pálení čarodějnic... 
Pálení čarodějnic je velmi starý dodnes slavený 
lidový svátek. Slavíme jej v noci z 30. dubna na 
1. května a můžete se o něm doslechnout také 
jako o Filipojakubské nebo Valpuržině noci. 
Tuto noc se lidé schází u zapálených ohňů a slaví 
příchod jara. 
Kdysi se věřilo, že tato noc je kouzelná a že se 
za tmy budou slétat čarodějnice. 
Ovšem hlavním účelem tohoto svátku byla oslava 

plodnos#. Lidé věřili, že popel z nočních ohňů má 

kouzelnou moc a pomůže jím zvýšit úrodu. Někde 

jej také přeskakovali chlapci a dívky, aby si zajis#li 

mládí a plodnost…. 



ZPRAVODAJ Obce Dolní Morava je měsíční periodický #sk územního samosprávného celku Obce Dolní Morava. Vydává a #skne 
Obec Dolní Morava, Dolní Morava 35, 561 69 Králíky. Náklad zpravodaje je 200 ks je dodáván zdarma do domácnos9 obce Dolní 
Morava. Zpravodaj je k dispozici v elektronické podobě na www.obecdolnimorava.cz/zpravodaj. Do zpravodaje může kdokoliv 
přispět, Vaše příspěvky doručte na Obecní úřad nebo na email referentka.dm@gmail.com. Uzávěrka je vždy 20. den v měsíci. 
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